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Protokół 
z XL sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 29 czerwca 2022 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala - Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 14.25 i trwała do godziny 17.25. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, tj. 93,3% ustawowego składu Rady, który stanowi 15 
radnych. Nieobecny był radny Krzysztof Kaczmarek. Lista obecności stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
W obradach uczestniczyli ponadto: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, Grzegorz 
Wabiński – Zastępca Wójta, kierownik USC i Wydziału Spraw Obywatelskich, Katarzyna 
Kmiecik-Rosa – Sekretarz Gminy, Małgorzata Kęsy – Zastępca Skarbnika Gminy, Maria 
Stachowiak – była Skarbnik Gminy, pracownik Wydziału Finansów, Małgorzata Waleńska – 
kierownik Wydziału Rozwoju Gospodarczego, Józef Grobelny – kierownik Wydziału Służb 
Technicznych, Cyryla Krajka – dyrektor SP w Pępowie, Witold Mendyka – główny księgowy 
SP w Pępowie, Weronika Jankowska – nowo wybrana dyrektor SP w Skoraszewicach, Mariola 
Żelazna – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pępowie, Leszek Żelazny – 
dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie, Irena 
Wachowiak-Szudra – radca prawny, Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady gminy 
i samorządów mieszkańców oraz sołtysi – według stanowiącej załącznik do protokołu listy 
obecności. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych 

na nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Przedstawienie Raportu o stanie gminy Pępowo za rok 2021 i debata nad raportem. 
9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi 

Gminy Pępowo. 
10. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 r. wraz ze 

sprawozdaniem finansowym za 2021 r. i sprawozdaniami z działalności gminnych 
jednostek organizacyjnych oraz podjęcie uchwał w sprawie: zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2021 rok oraz absolutorium dla Wójta Gminy Pępowo 
z tytułu wykonania budżetu gminy Pępowo za rok 2021. 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 
a) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości lokalowych w miejscowości Siedlec, 

stanowiących własność Gminy Pępowo, 
b) przeznaczenia umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 



 2

c) przyjęcia Programu opieki nad zabytkami gminy Pępowo na lata 2022-2025, 
d) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Pępowo na rok szkolny 

2022/2023, 
e) zmiany uchwały nr XXV/187/2009 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 czerwca  

2009 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska 
kierownicze w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Pępowo 
oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych pedagoga szkolnego, 
psychologa, logopedy, doradcy zawodowego i nauczyciela oddziałów 
przedszkolnych i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami 
obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, 

f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2022-2030, 
g) zmian w uchwale budżetowej na rok 2022. 

12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zamknięcie sesji. 

 
W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 

powitał radnych, sołtysów, przedstawicieli Urzędu Gminy Pępowo oraz zaproszonych gości. 
 
 W punkcie 2 – Przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 14 
radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 
uchwały. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad uczczono minutą ciszy pamięć zmarłego 
informatyka Urzędu Gminy Pępowo – śp. Bogusława Grzelczaka. 
 
 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 
 W punkcie 4 – nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 
 
 W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że protokół z XXXIX sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać, a ponadto radni 
otrzymali go w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował przegłosowanie go bez 
odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono i przyjęto go jednomyślnie –  14 głosami „za”. 
Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania radnych; wpłynął natomiast wniosek 
radnego Józefa Śląskiego skierowany do Zarządu Powiatu Gostyńskiego, a dotyczący 
wykonania oświetlenia przejścia dla pieszych zlokalizowanego w miejscowości Pępowo, przy 
skrzyżowaniu ul. Powstańców Wielkopolskich z ul. Sportową. Przewodniczący poinformował, 
że wniosek ten zostanie przesłany do Zarządu Powiatu Gostyńskiego. Kopia wniosku stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
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W punkcie 7 – Wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto bez 
uwag. 
 

W punkcie 8 – Wójt Gminy Pępowo Grzegorz Matuszak przedstawił Raport o stanie 
Gminy Pępowo za rok 2021 – raport stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Jak 
podkreślił, raport został przygotowany przez pracowników Urzędu Gminy, bez udziału firmy 
zewnętrznej. 
Następnie odbyła się debata nad raportem: 
– Radny Zygmunt Gulcz – stwierdził, iż modernizacja dróg gminnych o nawierzchni 
bitumicznej metodą „slurry seal” przeprowadzona w roku ubiegłym sprawdziła się. Zauważył, 
że było to zadanie jednoroczne, jednak potrzeby w zakresie modernizacji dróg gminnych 
w dalszym ciągu występują. Zapytał, czy wójt przewiduje tego typu działania w następnych 
latach. Odnosząc się do zadłużenia gminy Pępowo na koniec roku 2021 (4,473 mln zł) zapytał, 
czy takie zadłużenie w jakiś sposób ogranicza gminę finansowo, czy też gmina ma dowolność 
ruchów. 
- Wójt – odpowiadając na pierwsze pytanie radnego stwierdził, iż w roku minionym celowo 
wykonano większą ilość remontów dróg wspomnianą, stosunkowo nową metodą. Podkreślił, 
że nie każda droga nadaje się do tego typu remontu, jednak z uwagi na korzystny wskaźnik 
kosztowy metody „slurry seal” w stosunku do normalnej nawierzchni z masy bitumicznej (co 
najmniej 1:5), podczas konstruowania budżetu na przyszły rok kilka odcinków wąskich dróg 
gminnych zostanie zaplanowanych do wyremontowania tą metodą. 
Odnosząc się do kwestii zadłużenia gminy wójt stwierdził, iż często zagląda do zestawienia 
kredytów i pożyczek i na ten moment do spłaty zostają dwa zobowiązania: kredyt zaciągnięty 
w Banku Spółdzielczym w Mikołowie oraz pożyczka z Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na rozbudowę oczyszczalni ścieków. Poinformował, że 
w roku 2022 wymagane raty kredytów są spłacane na bieżąco, jednak na skutek wzrostu 
oprocentowania zwiększyły się one i odsetki wzrosły o ok. 31 tys. zł jeśli chodzi o spłatę 
kwartalną. Stwierdził, iż nie jest to wielkie zagrożenie, jednak „serce boli” gdy trzeba wysupłać 
z budżetu dodatkowe pieniądze na spłatę. Dodał, że jeśli nic się nie wydarzy, rok 2022 
zakończylibyśmy [z zadłużeniem] na poziomie 3,708 mln zł. Nadmienił, że po analizie 
możliwości finansowych gminy przeprowadzonej w kontekście realizacji zadań z Polskiego 
Ładu okazało się, że nie ma większych obaw i gmina jest w stanie zaciągać nowe zobowiązania. 
Zaznaczył jednocześnie, że te relacje mogły nieznacznie zmienić się po podniesieniu 
oprocentowania przez Narodowy Bank Polski. Podsumował, iż gmina ma możliwość 
zaciągnięcia zobowiązań w kwocie ok. 5-6 mln zł i takimi kwotami można by się w razie 
potrzeby wesprzeć – mowa tu o konkretnych zadaniach inwestycyjnych. Kwestia, czy 
zdecydować się na kredyt, czy na obligacje, będzie wymagała ponownej analizy. Wójt 
zaznaczył ponadto, że nie chciałby zadłużać gminy do granic wytrzymałości, ponieważ trudno 
przewidzieć, czy stopy procentowe jeszcze nie wzrosną. Dodał, że jest to bolączka wszystkich 
samorządów, jednak sytuacja gminy Pępowo jest relatywnie klarowna i pozwala na 
zaciągnięcie zobowiązań finansowych w razie potrzeby. 
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- Przewodniczący – zauważył, że zadłużenie gminy w kwocie nieco ponad 4 mln zł to niespełna 
13% budżetu, a wiadomo, że można zaciągać zobowiązania do 60%. Dodał, że górnej granicy 
najpewniej nigdy nie osiągniemy, ponieważ wójt tego pilnuje. 
- Wójt – przyznał, iż wypowiada się asekuracyjnie, ponieważ wyznaje zasadę, że lepiej trzymać 
wróbla w garści, niż gołębia na dachu – można by pożyczyć nawet do 9 mln zł, jednak nigdy 
nie wiadomo, jak ułożą się stopy procentowe i jak będzie wyglądać sytuacja gospodarcza. 
Stwierdził, że trzeba działać rozważnie i bezpiecznie, aby nie sprowadzić na gminę katastrofy. 
- Radny Ireneusz Matyla – zauważył, że kwota wolnych środków na koniec 2021 r. to 8,163 
mln zł. Zapytał, w jakim procencie kwota ta została już rozdysponowana. Przypomniał, że dość 
duża kwota miała być zainwestowana w drogę siedlecką. 
- Wójt – wyjaśnił, że są to poniekąd środki „wirtualne”, którymi podczas tworzenia budżetu 
pokrywany jest deficyt, żeby nie brnąć w długi. 
- Zastępca Skarbnika – wyjaśniła, że wolne środki zostały wykorzystane w kwocie ok. 5,1 mln 
zł, z tym że zaplanowano też zaciągnięcie kredytów i pożyczek na kwotę 3,8 mln zł, żeby 
zbilansować budżet. 
- Wójt – wyjaśnił, że to, co zostało z ubiegłego roku oraz to, co zostało zaplanowane, żeby 
zbilansować budżet, jest razem wliczane do wolnych środków, które wynikają z wyliczenia, 
jednak faktycznie ich nie ma. 
- Radny Ireneusz Matyla – stwierdził, iż przez chwilę wygląda to ładnie i optymistycznie brzmi. 
- Przewodniczący – stwierdził, że budżet domowy liczy się inaczej. 
- Wójt – kontynuował, iż w wolnych środkach jest też ubiegłoroczna nadwyżka budżetowa, 
czyli m.in. środki z RFIL, które nie były wykorzystane, a które są przypisane do konkretnych 
zadań. 
- Zastępca Skarbnika – wyjaśniła, że do tej pory wykorzystane zostało 5,1 mln zł z wolnych 
środków i z nadwyżki; pozostaje zatem ok. 3 mln zł. 
- Radny Ireneusz Matyla – zapytał, czy wykorzystana kwota uwzględnia inwestycję w drogę 
siedlecką. 
- Zastępca Skarbnika – wyjaśniła, iż kwota ta uwzględnia wspomnianą inwestycję. 
- Radny Ireneusz Matyla – upewnił się, czy jeszcze nie płaciliśmy. 
- Przewodniczący – odparł, iż płaciliśmy. 
- Zastępca Skarbnika – wyjaśniła, iż gmina ma zobowiązanie, które nie zostało jeszcze 
uregulowane. Dodała, że aby zbilansować budżet, musiała zostać zaplanowana pożyczka 
w kwocie 3,841 mln zł. 
Na tym dyskusję zakończono. 
 

W punkcie 9 – Przewodniczący odczytał treść uchwały w sprawie udzielenia wotum 
zaufania Wójtowi Gminy Pępowo. 
Dyskusja – brak. 
- Przewodniczący – stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 głosami „za”. 
 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XL/290/2022 w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Pępowo – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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Tematem punktu 10 było rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 
2021 r. wraz ze sprawozdaniem finansowym za 2021 r. i sprawozdaniami z działalności  
gminnych jednostek organizacyjnych oraz podjęcie uchwał w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2021 rok oraz w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 
Pępowo z tytułu wykonania budżetu Gminy Pępowo za rok 2021. 
 
Realizacja tego punktu odbyła się zgodnie z obowiązującą procedurą. 
- Wójt – przypomniał, że budżet na 2021 rok udało się uchwalić z niewielką nadwyżką 
operacyjną w kwocie ok. 360 tys. zł, podczas gdy spora ilość gmin miała problem, aby spiąć 
wydatki. Zauważył, że mimo obaw o stabilność finansów publicznych w aspekcie pandemii, 
potrafiliśmy „obrócić ją w zysk” i udało się pozyskać 1 mln zł nagrody w konkursie szczepień. 
Poinformował, że budżet na 2021 r. zamknęliśmy wynikiem dodatnim i ostatecznie nadwyżka 
operacyjna wyniosła ponad 1,5 mln zł, ponieważ gospodarowano budżetem oszczędnie – 
dochody były na wyższym poziomie, natomiast wydatki – na poziomie nieco ponad 90%. 
Podkreślił, że dzięki sprawności pracowników urzędu udało się pozyskać sporo środków 
z zewnątrz, co również miało dodatni wpływ na wartość budżetu. Odnosząc się do zadłużenia 
zapewnił, że raty są regularnie spłacane i nie ma żadnego zagrożenia jeśli chodzi 
o płynność finansową. Stwierdził, że idą trudne czasy, ponieważ zapowiadane są podwyżki cen 
energii; przy wstępnym postępowaniu przetargowym jeśli chodzi o zakup energii elektrycznej 
i gazowej okazało się, że będą to spore kwoty, co powoduje konieczność oszczędnego 
gospodarowania środkami. 
Następnie wójt poprosił skarbnik gminy o przedstawienie szczegółowego sprawozdania. 
- Zastępca Skarbnika Małgorzata Kęsy – omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 
za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia gminy Pępowo za okres od 01.01.2021 r. do 
31.12.2021 r. wraz ze sprawozdaniami finansowymi, po czym przedstawiła opinię Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy Pępowo za 2021 rok wraz z informacją stanie mienia i objaśnieniami, wyrażoną 
w uchwale nr SO-10/0954/215/2022 z dnia 9 maja 2022 roku – opinia pozytywna 
z uwagami. Wymienione dokumenty stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
- Radny Zbigniew Waleński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił wniosek 
Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Pępowo z tytułu wykonania 
budżetu gminy w 2021 r. wraz z uzasadnieniem, wyrażony w uchwale nr 1/2022 Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Pępowo z dnia 27 maja 2022 roku, oraz sentencję uchwały nr SO-10-
0955/172/2022 Składu Orzekającego regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
z dnia 7 czerwca 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Pępowo o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 
rok – wniosek należycie uzasadniony. Wymienione dokumenty stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
- Przewodniczący Rady Gminy Pępowo – przedstawił opinię w sprawie wykonania budżetu 
gminy za 2021 r. wypracowaną na wspólnym posiedzeniu Komisji stałych Rady Gminy 
Pępowo w dniu 29 czerwca 2022 r. – opinia jednomyślnie pozytywna. Opinia stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
- Przewodniczący – przypomniał, że radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi 
sprawozdania z działalności szkół, działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu 
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i Aktywności Lokalnej, Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz z realizacji gminnego 
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i gminnego programu 
przeciwdziałania narkomanii, po czym zapytał radnych, czy życzą sobie omówienia 
wymienionych materiałów lub mają jakieś pytania. Wobec braku pytań przewodniczący 
stwierdził, że załączone sprawozdania zostają przyjęte do protokołu – stanowią one załączniki 
do niniejszego protokołu. 

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania 
budżetu, jednak nikt spośród obecnych nie wyraził woli zabrania głosu. Wobec powyższego 
przewodniczący skonstatował, iż po dyskusji odbytej podczas wspólnego posiedzenia komisji 
tematy się wyczerpały. 

Kończąc procedurę przystąpiono do głosowania uchwał w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2021 rok oraz w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Pępowo 
z tytułu wykonania budżetu Gminy Pępowo za rok 2021. 
 

Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 
głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XL/291/2022 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2021 rok – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 
głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XL/292/2022 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Pępowo z tytułu wykonania budżetu 
Gminy Pępowo za rok 2021 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
 
- Przewodniczący – pogratulował wójtowi uzyskanego absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu gminy Pępowo za rok 2021. Przyznał, iż ma świadomość, że gratulacje należą się też 
całej rzeszy innych osób, na czele z paniami skarbniczkami oraz współpracownikami wójta. 
- Wójt – podziękował za pozytywną ocenę swojej pracy. Podziękował swoim współ-
pracownikom, na których zawsze może liczyć, którzy są zaangażowani i pracują dla dobra całej 
społeczności gminnej. Podziękował też dyrektorowi GOKSiAL, kierownik GOPS oraz 
dyrektorkom szkół za dobrą współpracę. 

Wójt przyznał, iż budżet roku 2021 do łatwych nie należał, jednak na samym starcie nie 
był trudnym budżetem. Wyraził obawę, że nadchodzą trudne czasy z uwagi na wielkie 
inwestycje związane z dofinansowaniem z Polskiego Ładu oraz trudną sytuację na rynku cen 
energii, która również wpłynie na stabilność budżetu gminy. Kończąc swą wypowiedź 
podziękował radnym za dobrą współpracę i umiejętność wypracowywania konsensusu dla 
dobra gminy pomimo różnic poglądów i zapatrywań. Podsumował, że tam, gdzie jest 
zrozumienie i współpraca zawsze można zrobić wiele dobrego. Szczególne podziękowania 
skierował do swoich najbliższych współpracownic jeśli chodzi o budżet, czyli do zastępcy 
skarbnika Małgorzaty Kęsy oraz do emerytowanej skarbnik Marii Stachowiak, która 
w dalszym ciągu wspiera pracę Wydziału Finansów. 
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W  tym  miejscu  przewodniczący  zarządził  15-minutową  przerwę  w  obradach.  Po  przerwie 
przystąpiono do realizacji punktu 11. porządku obrad XL sesji Rady Gminy Pępowo. 
 
 W punkcie 11 – rozpatrzono i podjęto uchwały w sprawie: 
a) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości lokalowych w miejscowości Siedlec, 
stanowiących własność Gminy Pępowo – projekt uchwały omówiła kierownik WRG 
Małgorzata Waleńska. Jak przypomniała, uchwała ta była podejmowana na ostatniej sesji. 
Wyjaśniła, iż wymaga ona sprostowania danych dotyczących udziałów przynależnych, co 
wynika z omyłki pisarskiej, która się pojawiła. Stwierdziła, że zasadne jest podjęcie nowej 
uchwały, o prawidłowych wartościach, na skutek czego uchwała podjęta podczas ostatniej sesji 
straci moc. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XL/293/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości lokalowych 
w miejscowości Siedlec, stanowiących własność Gminy Pępowo – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
b) przeznaczenia umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu – projekt uchwały przedstawiła kierownik 
WRG Małgorzata Waleńska. Jak wyjaśniła, na mocy umowy pożyczki zawartej 
z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska na budowę sieci kanalizacji sanitarnej 
w miejscowości Gębice – etap II, gminie Pępowo przysługuje umorzenie ostatniej raty pożyczki 
w kwocie 139.356,71 zł i kwota ta winna być przeznaczona na zadania związane z ochroną 
środowiska; tym zadaniem będzie budowa sieci kanalizacji sanitarnej w Krzyżankach – etap II 
B. Nadmieniła, że aby dokończyć proces rozliczania pożyczki wymaganie jest podjęcie 
uchwały przeznaczającej środki z umorzenia na konkretne zadanie. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XL/294/2022 w sprawie przeznaczenia umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu – imienny wykaz głosowań radnych 
oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
c) przyjęcia Programu opieki nad zabytkami gminy Pępowo na lata 2022-2025 – 
projekt uchwały omówił zastępca wójta Grzegorz Wabiński. Jak przypomniał, zgodnie z ustawą 
o samorządzie gminnym do zadań własnych gminy nalezą sprawy dotyczące ochrony zabytków 
i opieki nad tymi zabytkami. Ponadto ustawa o ochronie i opiece nad zabytkami nakłada na 
gminę obowiązek sporządzenia na okres 4 lat gminnego programu opieki nad zabytkami. 
Program ten zostaje przyjęty przez Radę Gminy po uzyskaniu pozytywnej opinii 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, a jego celem jest określenie zasadniczych kierunków 
działań i zadań na rzecz ochrony i opieki nad zabytkami w gminie. Poinformował, że 
przeanalizowane zostały dokumenty strategiczne dotyczące zasobów zabytków znajdujących 
się na terenie gminy, natomiast analiza zasobów kulturalnych gminy pozwoliła wyznaczyć 



 8

kierunki działania w obszarach zachowania dziedzictwa kulturowego. Podkreślił, iż program 
opieki nad zabytkami  gminy Pępowo na lata 2022-2025 został pozytywnie zaopiniowany przez 
Wielkopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora zabytków, w związku z czym podjęcie 
przedmiotowej uchwały jest zasadne. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XL/295/2022 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zabytkami gminy Pępowo na lata 2022-
2025 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 
d) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Pępowo na rok szkolny 
2022/2023 – projekt uchwały omówił zastępca wójta Grzegorz Wabiński. Przypomniał, iż co 
roku Rada Gminy ma obowiązek przyjęcia średniej ceny jednostki paliwa na rok szkolny, co 
jest niezbędne do rozliczenia się z rodzicami, których dzieci są dowożone przez samych 
rodziców. Nadmienił, że średnia cena jest określana na podstawie danych z dwóch stacji paliw, 
po czym przedstawił średnie ceny jednostek poszczególnych rodzajów paliw. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XL/296/2022 w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Pępowo na rok 
szkolny 2022/2023 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
e) zmiany uchwały nr XXV/187/2009 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 czerwca 2009 r. 
w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze  w szkołach, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Pępowo oraz określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 
pedagoga szkolnego, psychologa, logopedy, doradcy zawodowego i nauczyciela oddziałów 
przedszkolnych i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi 
dzieci 6-letnie i dzieci młodsze – projekt uchwały omówił zastępca wójta Grzegorz Wabiński. 
Jak wyjaśnił, uchwała zmieniająca ma charakter porządkujący i wynika ze zmian przepisów 
prawa oświatowego. W uchwale zostało określone pensum dla terapeuty pedagogicznego 
i pedagoga specjalnego w wysokości 20 godzin tygodniowo. Nadmienił, iż projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany przez związki zawodowe. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XL/297/2022 w sprawie zmiany uchwały nr XXV/187/2009 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 
czerwca 2009 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Pępowo oraz określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 
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pedagoga szkolnego, psychologa, logopedy, doradcy zawodowego i nauczyciela oddziałów 
przedszkolnych i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 
6-letnie i dzieci młodsze – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki 
do niniejszego protokołu. 
 
f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2022-2030 – 
szczegółowe uzasadnienie do projektu uchwały odczytała zastępca skarbnika gminy 
Małgorzata Kęsy. Jak wyjaśniła, proponowane zmiany WPF na lata 2022-2030 są zgodne ze 
zmianami w budżecie gminy na 2022 rok, a po dokonaniu zmian wynik budżetu jest deficytowy. 
- Wójt – dodał, że zmiany spowodowane są uruchomieniem środków pozyskanych w ramach 
konkursu „Odporność szczepienna” – stąd zmiany w pewnych działach polegające na 
wycofaniu własnych środków i uruchomieniu pozyskanych, tak żeby pozyskać dodatkowe 
wolne środki na zadania realizowane w ramach współpracy z powiatem, czyli chodnik 
w Pępowie i wspomniany wcześniej kawałek drogi w Czeluścinie. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XL/298/2022 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2022-
2030 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 
g) zmian w uchwale budżetowej na rok 2022 – szczegółowe uzasadnienie do projektu 
uchwały odczytała zastępca skarbnika gminy Małgorzata Kęsy. Jak wyjaśniła, proponuje się 
dokonanie zmian zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – odnosząc się do działu Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
zapytał, z czego wynika zwiększenie wydatków na zakup usług pozostałych. 
- Zastępca Skarbnika – wyjaśniła, iż są to wpływy z kar i umów w ramach ochrony środowiska; 
środki te po prostu wpłynęły i należało je na coś przeznaczyć w ramach tego rozdziału – stąd 
zwiększenie. 
- Radny Walerian Szafraniak – zapytał, gdzie będzie stał maszt zakupiony w ramach projektu 
„Pod biało-czerwoną”. 
- Zastępca Wójta – wyjaśnił, że maszt ma stać przy pomniku Powstańców Wielkopolskich. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XL/299/2022 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2022 – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 12 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Wójt – po raz kolejny podziękował za wotum zaufania i pozytywną ocenę realizacji budżetu, 
życząc sobie dalszej takiej współpracy na kanwie Rady Gminy. Zapewnił, iż wspólnie 
z pracownikami postara się dalej działać dla dobra i rozwoju gminy. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 

W punkcie 13 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 
XL sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 

  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala  


